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Protokół nr LVI/2023 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 

30 listopada 2023 r. 

LVI Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 30 listopada 2023 r. 

w obecności 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 

ze zm.), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowanie nad nimi: 

1) w sprawie wprowadzenie zmian w budżecie gminy Warlubie na 2023 rok, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie 

na lata 2023-2033, 

3) w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 

4) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę do obliczenia 

podatku rolnego na obszarze gminy Warlubie, 

5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych Gminy Warlubie, 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym 

i uzupełniającym do oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych, dla których 

Gmina Warlubie jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do 
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potwierdzenia spełnienia tych kryteriów, a także określenia liczby punktów za 

poszczególne kryteria, 

8) w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

9) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego w formie zasiłku celowego w ramach programu "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028, 

10) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028, 

11) w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu dla strażaka 

ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika OSP, 

12) zmieniająca uchwałę nr VII/52/2019 Rady Gminy Warlubie z dnia 28 marca 2019 r. 

w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi dla jednostki organizacyjnej. 

6. Informacja oraz ocena realizacji zadań w zakresie kultury w Gminie Warlubie 

7. Ocena publicznego transportu zbiorowego w Gminie Warlubie oraz stanu 

technicznego przystanków autobusowych 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

Ad 1 i Ad 2 

Jak wyżej. 

Ad 3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr LV/2023 z dnia 26 października 2023 r. można się było zapoznać na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu jw., wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Na salę narad wszedł Radny Pan Tomasz Michalak. 

Ad 4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy: Pani Przewodnicząca, Państwo Radni, Sołtysi i pozostali uczestnicy 

naszej sesji. Miesiąc listopad to tradycyjnie w ostatnich latach najważniejsze 

wydarzenie, to obchody Święta Niepodległości. W tym miejscu chciałbym bardzo 

serdecznie podziękować też naszym mieszkańcom, którzy raczyli wziąć udział w tych 

obchodach. A też taką dodatkową zachętą, jak sądzę, było przekazanie wszystkim 

uczestnikom nowej książki o historii Warlubia i Gminy pt. „Moje Warlubie. Dzieje 

miejscowości i gminy", autorstwa, a właściwie podwójnego, wnuczki i dziadka. 

Przypomnę, Pan śp. Kazimierz Kaczmarek, zbierał materiały na temat historii 

Warlubia. Trudu skrócenia tych wszystkich dokumentów, zmniejszenia, podjęła się 
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Pani Sabina Szalkowska, wnuczka. No i efekt jest w postaci tej książki. Myślę, że 

spotkała ona się z bardzo żywym zainteresowaniem i już mam sygnały, 

że kto wie, czy nie będzie trzeba dodrukowywać. To tyle. 

Natomiast chciałbym również przy tej okazji bardzo serdecznie podziękować 

społeczności szkolnej w szkole w Wielkim Komorsku, która to szkoła 10 listopada 

przygotowała, oczywiście w wykonaniu uczniów tej szkoły, bardzo piękny program 

patriotyczny.  

A później również taki program 13 listopada przygotowała Szkoła Podstawowa 

w Lipinkach, chciałbym też bardzo serdecznie podziękować,. 

W międzyczasie też braliśmy udział w pogrzebie księdza kanonika, śp. Tadeusza 

Malińskiego. 

Obchodziliśmy Dzień Pracownika Socjalnego. 

A w ostatnich dwóch dniach byliśmy na XX Kongresie Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej Polskiej z udziałem Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. Tak na 

marginesie, w trakcie tej dyskusji było wiele paneli, odrębnych dla wójtów, dla 

skarbników, dla przewodniczących rad, ale w takich ogólnych dyskusjach najczęściej 

przewijał się problem finansowy, czyli co zrobić, jakie decyzje podjąć, myślimy tu 

o nowym parlamencie i za chwilę nowym rządzie, jeśli chodzi o zwiększenie 

dochodów własnych gmin, bo z tym gminy mają coraz większy problem. A ponadto 

bardzo mocno artykułowano sprawy oświaty, generalnie szły te postulaty w tym 

kierunku, by wynagrodzenie pracowników oświaty przejął budżet państwa. Natomiast 

samorządy gotowe byłyby utrzymać substancje szkolne, oświatowe. Przypomnę, że 

np. w naszej sytuacji wydatki na oświatę w bieżącym roku to jest ponad 

14 000 000,00 złotych, subwencja 7 000 000,00 zł z groszami, a wynagrodzenia 

wynoszą 9 000 000,00 zł. Gdyby budżet państwa przejął wynagrodzenia, to 

2 000 000,00 zł mielibyśmy na inne nasze zadania.  

Jeśli chodzi o sprawy inwestycyjne, to myślę, że to już jest sprawa wiadoma, kuleje 

budowa przedszkola. Mamy w grudniu, na początku grudnia radę budowy i nie wiem 

jeszcze, jaką decyzję podejmę, ale być może trzeba będzie podjąć decyzję 

drastyczną. O szczegółach, jeśli będzie taka potrzeba, to możemy rozmawiać. 

Ponadto z perturbacjami, z przesuwaniem terminów, zakończyliśmy prace przy tym 

terenie rekreacyjno-sportowym w Rulewie, ale z jednym zastrzeżeniem, że na wiosnę 

wrócimy do kwestii nawierzchni na boisku. Przypomnę, że z uwagi na ograniczone 

środki i nasze możliwości, zamiast nawierzchni syntetycznej zdecydowaliśmy się na 

nawierzchnię normalną, trawiastą. W międzyczasie ulewy, które były, pokazały, że 

ten teren wymaga odwodnienia. No to wykonawca zrobił jeszcze dodatkową robotę 

w postaci drenażu. Czy to pomoże? Zobaczymy. 

Ale to jest też sygnał, o czym też państwa informowałem, że jednak trzeba się 

decydować na nawierzchnie syntetyczne, docelowo. Stąd w tym naszym projekcie 

dotyczącym zagospodarowania, bo to jest wspólny projekt, centrum Wielkiego 

Komorska, terenu rekreacyjno-sportowego w Bzowie i w Bąkowie, idziemy 

w kierunku, że w Bzowie będziemy robili nawierzchnię syntetyczną, w Bąkowie 

zrezygnowałem z nawierzchni syntetycznej. Proszę sobie wyobrazić, że 

w pierwotnym kosztorysie inwestorskim budowa wiaty, o dziwo tego też nie 
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wiedziałem, że dzisiaj wiata, cztery słupki i daszek i wymaga pozwolenia na budowę. 

To jest po prostu chore. To jest chore. Ale tak jest. Ale to tak na marginesie. Czyli ta 

wiata plus to boisko z nawierzchnią syntetyczną, kosztorys wyszedł na 600 000,00 zł. 

Wariactwo zupełne! A ponieważ tam jest podbudowa twarda, bo jest kostka, to 

idziemy w kierunku odnowienia, oczyszczenia tej kostki, budowy tej wiaty, pozostałe 

elementy, które są zaprojektowane, będą wykonane. No i teraz rodzi się pytanie. 

W  grudniu, na początku grudnia będziemy ogłaszać przetarg na te trzy zadania 

razem. Mamy tutaj dofinansowanie, mówię o tej promesie z Banku Gospodarstwa 

Krajowego, na 1 200 000,00 zł. No i zobaczymy, czy ktoś się w to wstrzeli, czy nie 

wstrzeli, jak to będzie wyglądać. I gdyby udało się rzeczywiście skutecznie 

doprowadzić przetarg do końca, to chcielibyśmy dać wykonawcy sześć miesięcy na 

wykonanie tych trzech zadań. 

Podpisaliśmy umowę na budowę tej drogi w Bzowie. Wykonawca, firma ze Świecia, 

zobowiązała się, że wejdzie na teren budowy w drugiej połowie stycznia. Ma na to 

chyba trzy, czy cztery miesiące, już nie pamiętam dokładnie. Tak że mam nadzieję, 

że ta praca będzie wykonana. 

Również w listopadzie odbyły się trzy ważne spotkania. Dotyczące projektowanego 

przebiegu drogi strategicznej dla polskiego wojska o numerze 391, czyli przez Buśnię 

i Rulewo, o przebiegu CPK, czyli tej szybkiej kolei z Centralnego Portu 

Komunikacyjnego na wybrzeże oraz o linii przesyłowej z przyszłej elektrowni 

jądrowej. Jeśli państwo będziecie chcieli pytać o szczegóły, to na ile mogę 

powiedzieć, to powiem. Zobaczymy, jak to będzie wyglądać. Na dzisiaj dla mnie nie 

ulega wątpliwości, że najbardziej trudną sprawą to jest przebieg drogi nr 391. Ma iść 

przez centrum Buśni. I tutaj chcę w niedługim czasie zrobić spotkanie z 

mieszkańcami Buśni, również z udziałem Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo to jest ich 

droga. I żeby oni też poinformowali mieszkańców, jak to ma wyglądać. W tych 

zamiarach przejścia przez Buśnię nie ma żadnego wyburzenia budynku, ale niestety 

fragmentami droga będzie prawie pod oknami przebiegać. To też jest w mojej ocenie 

trudne do zaakceptowania. Sugerowałem nawet na tym spotkaniu, żeby jednak 

rozważyć ten wariant pójścia górą. I wtedy przez lasy i drogą gruntową, powiatową, 

która potem wychodzi w Rulewie. Czym to się wszystko skończy, dzisiaj nie jestem 

w stanie powiedzieć. Tyle, Pani Przewodnicząca, z mojej strony. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Panie Wójcie, wspomniał pan w swoim 

sprawozdaniu o przedszkolu. Panie Wójcie, co się dzieje? Co jest problemem? 

Widzimy od jakiegoś czasu, że na tej budowie nic się kompletnie nie dzieje. Jakieś 

powody tego muszą być. I też chciałbym wiedzieć, do jakiego etapu jest to inwestycja 

z naszej strony rozliczona, zapłacona. Jaki ma Pan pomysł, jak to dalej wszystko ma 

się potoczyć? 

Pan Wójt Gminy: Jeżeli chodzi o przedszkole, zostały zakończone dwa etapy, przy 

czym drugi etap miał być zakończony do końca czerwca, a był ukończony we 

wrześniu. To, co w tej chwili budzi moje największe obawy, to taki fakt, że nie są 

wstawione okna, a one już powinny być wstawione. Sprawdzaliśmy..., to znaczy ja na 

następną radę budowy, która ma odbyć się w grudniu, zażądałem od wykonawcy, że 

ma mi pokazać, że ma okna zamówione i ma wpłaconą zaliczkę. Bo dzisiaj każdy 
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wykonawca tego typu robót żąda zaliczki. Sprawdziliśmy na ten świetlik, który jest 

nad tym holem głównym, tam jest zamówienie i zaliczka jest wpłacona. Wykonawca 

ze swojej strony mnoży od samego początku, właściwie tak już po trzech miesiącach, 

mnoży wiele problemów. Niby według niego, że to projektant sprawę zawalił. Ale 

jakoś udawało się do tej pory, przynajmniej jeszcze gdzieś do października, jakoś to 

rozwiązywać. W ostatnim czasie podjął taki problem wentylacji. Mianowicie, żeby 

projektant tę wentylację poprawił. I rzeczywiście projektant to zrobił. Jak Państwo 

wiecie, na wniosek wykonawcy przy jego argumentacji, którą przyjąłem, między 

innymi takiej, że np. zmiana konstrukcji dachowej z tej żelbetowej na konstrukcję 

drewnianą, przyspieszy całą pracę. Okazało się w rzeczywistości, że wcale nie 

przyspieszyła. Ponadto w ostatnim czasie też podjąłem decyzję, że schodzimy 

z fotowoltaiką, z panelami z dachu. Bo szkoda mi tego dachu, gdzie jest membrana. 

I schodzimy na grunt, miejsce jest, przy tym asfaltowym takim, może nie boisku, 

ale tej płaszczyźnie przy szkole. Tak to wygląda. Według fachowców do dokończenia 

tej budowy potrzeba około 5-6 miesięcy. Czyli już dzisiaj wiemy, że nawet już przeze 

mnie przesunięty termin, na co wyraziłem zgodę, do 15 marca nie będzie 

zachowany. Tyle mogę na dzisiaj powiedzieć. I jakie są rozwiązania? Rozwiązania są 

dwa. Rozwiązanie pierwsze, że nadal się męczymy i wierzymy, że będą robić, i te 

okna, i to po kolei wszystko. Z tym że będzie opóźnienie, na pewno będą 

wnioskować znowu o przesunięcie terminu. No i jest rozwiązanie drugie na styczeń. 

Koniec, dziękujemy, kary, będziemy się po sądach włóczyć z nimi wtedy. No 

i oczywiście ryzyko. Nowy przetarg. Po pierwsze - czy ktoś się zgłosi? Po drugie - za 

ile? Po trzecie - w jakim terminie? Tak to wygląda na dzisiaj. 

Ad 5 

Rada Gminy rozpatrzyła i głosowała, kolejno według porządku obrad, nad projektami 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Skarbnik Gminy: Dzień dobry, witam Państwa. Właśnie tutaj jeszcze przed 

chwileczką dyskutowaliśmy o jednej autopoprawce, która nie została wniesiona na 

komisjach. I tu też chciałabym Pana Radcę prosić o wyrażenie opinii i prosić też 

o uznanie tej autopoprawki. Chodzi o to, że w uchwale dotyczącej wprowadzenia 

zmian w budżecie nie dołączono jednego załącznika. W części merytorycznej 

powinien być zapis o tym, że zmienia się załącznik, dotyczący udzielania edukacji dla 

jednostek dotyczących sektora publicznego i tych spoza sektora publicznego. Chodzi 

tutaj o zwiększenie dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki. 

I wprowadzona zmiana polegałaby na tym, że w § 1 dodano by punkt piąty, gdzie 

określono by właśnie wprowadzenie tego załącznika, który uwzględniałby już zmiany 

w wysokości dotacji udzielonej dla Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki. 

Pani Przewodnicząca Rady: Proszę o powtórzenie jeszcze, by Radni mogli zajrzeć 

do swoich materiałów i czy Pani w ogóle ma te załączniki? 
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Pani Skarbnik Gminy: Właśnie chodzi o to, że te załączniki dopiero teraz spojrzałam, 

że tego załącznika brakuje. W części planu wydatków znajduje się ten załącznik, jest 

wskazanie o tym, że zwiększa się dotację dla Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Turystyki. Już mówię, to jest załącznik nr 2... 

Pani Przewodnicząca Rady: Proszę otworzyć materiały, dotyczące zmian w budżecie 

gminy na 2023. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Projekty i programy realizowane z funduszów…  

Pani Skarbnik Gminy: Nie, Plan Wydatków. Strona trzecia załącznika... strona 

czwarta, przepraszam, załącznika nr 2. 

Pani Przewodnicząca Rady: Jesteśmy wszyscy? 

Pani Skarbnik Gminy: Tak, i to jest dział: Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego, 

rozdział: Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, § 2480, dotacja podmiotowa 

z budżetu dla samorządowej instytucji kultury, to jest zwiększenie o kwotę 

153 700,00 zł. I to zostało wprowadzone do zmian w budżecie. Tylko brakuje po 

prostu tego jednego załącznika, gdzie jest tabelka wskazująca, ile dokładnie jakie 

jednostki otrzymują dotację. I tam brakuje po prostu tego załącznika. 

Pani Przewodnicząca Rady: Dobrze, wobec tego poproszę Panią o wprowadzenie do 

tematu zmian budżetu ogólnie. Proszę bardzo. 

Pani Skarbnik Gminy: To tak, jak wspominałam na posiedzeniach komisji, 

wprowadzone zmiany mają charakter porządkujący już też pod kątem, 

wiadomo, zakończenia roku budżetowego, weryfikacji planu dochodów, zarówno 

bieżących, jak i majątkowych. I tak samo jeżeli chodzi o wydatki bieżące i majątkowe, 

tutaj jakichś większych zmian nie wprowadzono. Tak jak mówiłam, zweryfikowano 

plan dochodów, głównie jeżeli chodzi o podatki, czy też wpływy z naszych usług. 

Jedną z ważniejszej informacji, tak jak wspominałam, było to, że zarówno z planu 

dochodów, jak i z planu wydatków wyksięgowano planowane do pozyskania dochody 

z tytułu dofinansowania w ramach realizacji zadania dotyczącego budowy paneli 

fotowoltaicznych na budynku hali sportowej. Więc na ten moment, tak jak mówiłam 

wcześniej, wiemy, że w tym roku nie uda nam się tego zadania zrealizować, a takie 

były też warunki regulaminowe tego programu, żeby te wydatki były poniesione 

w tym roku. W związku z tym, że się to nie dokona, to też takie poprawki zostały 

naniesione w ramach wprowadzonych zmian w budżecie. Poza tym deficyt 

budżetowy się nie zmienia. W wyniku wprowadzonych zmian ogólne prognozowane 

dochody budżetu będą wynosiły 42 760 998,01 zł, z czego dochody bieżące 36 060 

747,90 zł, dochody majątkowe 6 700 250,11 zł. A jeżeli chodzi o wydatki, to będzie to 

kwota 44 336 303,28 zł, w tym wydatki majątkowe 6 331 932 zł i wydatki bieżące 38 

004 371,28 zł. Deficyt budżetowy nie zwiększa się i wynosi 1 575 305,27 zł. Czyli tak 

jak mówiłam, ta poprawka, o którą tutaj proszę i wnoszę, nie wpłynie na stan budżetu 

przedstawiony przy złożonym projekcie. Dziękuję. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Mam pytanie, Pani skarbnik. 153 700,00 zł 

dołożone do ośrodka kultury, to jest jeszcze w tym roku, do końca grudnia? 

Pani Skarbnik Gminy: Tak.  
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Radny Pan Dariusz Chodkowski: To jest dofinansowanie ośrodka kultury do tych 

900 000,00 zł, które mieliśmy do dyspozycji na cały rok? 

Pani Skarbnik Gminy: Tak. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: A co wygenerowało taki duży koszt, żeby dołożyć 

153 000,00 zł w ciągu miesiąca? 

Pani Skarbnik Gminy:  Według złożonego wniosku przez Panią Dyrektor i zarówno 

po weryfikacji wykonania i prognozowanych jeszcze wydatków, zarówno przez 

księgową, jak Panią Dyrektor, wpływ na zwiększenie tej dotacji miały przede 

wszystkim bardzo wysokie koszty zużycia. My też musimy mieć na względzie to, że 

to jest początek działania gminnego ośrodka... A głównie no to chodzi o media, 

o zużycie prądu, wody i tak samo utrzymanie boisk. Może Pani Dyrektor uzupełni? 

Poproszę Panią Dyrektor o uzupełnienie. 

Dyrektor GOKSiT Pani Anna Kubczak-Kosicka: Tak naprawdę dotację, którą 

mieliśmy przyznaną w styczniu tego roku, mieliśmy już na dzień dobry pomniejszoną 

właśnie o kwotę 100 000,00 zł ze względu, wiadomo, na cięcie kosztów. Niestety, 

podwyżki prądu, głównie energii elektrycznej, przerosły w ogóle nasze wszelkie 

plany. Więc dotacja, którą otrzymywaliśmy co miesiąc w wysokości 66 000,00 zł, 

starczała nam na wynagrodzenia i na opłaty, na koszty stałe. Utrzymanie obiektów 

sportowych, niestety, utrzymanie hali i boiska sportowego generuje koszty 

w wysokości około od 12 000,00 zł do 15 000,00 zł miesięcznie. Tak że tutaj... etaty 

u nas to naprawdę skromnie, zatrudnienie jest bardzo małe, tak że wynagrodzenia 

nie są duże, ale niestety, koszty utrzymania bieżące budynków, plus oczywiście 

jakieś drobne naprawy np. hali, bo jest jeszcze oczywiście na gwarancji. Ale to też 

nie jest tak do końca ponieważ, hala wymaga, aby utrzymać gwarancję, 

systematycznych przeglądów, które niestety są płatne. I te przeglądy, to też jest 

dodatkowy koszt w wysokości od 3000,00 zł do nawet do 5000,00 zł, taki przegląd 

wentylacji, wymiana filtrów. Tak że niestety koszty utrzymania obiektów sportowych 

u nas zżarły naszą dotację tak naprawdę. Że od stycznia na bieżącą działalność 

mieliśmy od 3000,00 zł do 5000,00 zł miesięcznie. Tak że niestety finał był taki, że ta 

dotacja, która była obcięta o te równe 100 000,00 zł, rzeczywiście, mimo naprawdę 

oszczędności i skromnych imprez, nie daliśmy rady. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVI/430/2023 w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2023 rok została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 
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2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVI/431/2023 

zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie 

na lata 2023-2033 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVI/432/2023 w sprawie 

ustalenia stawek podatku od nieruchomości została przyjęta. Stanowi ona załącznik 

nr 5 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę do obliczenia podatku rolnego na obszarze 

gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady i Pan Wójt Gminy przedstawili projekt procedowanej 

uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady: Na podstawie komunikatu prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 19 października 2023 r. opublikowanego w "Monitorze 

Polskim" poz. 1129, średnią cenę skupu żyta za 11 kwartałów, będących podstawą 

do obliczenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024 ustalono kwotę 89,63 zł 

za 1 dt. Z proponowaną stawką podatku rolnego zapoznano właściwą Izbę Rolniczą, 

zgodnie z zasadą, która to w odpowiedzi zaopiniowała negatywnie przedłożony 

projekt uchwały rady gminy. I wczoraj na posiedzeniach komisji, wszystkich komisji, 
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analizowaliśmy, doszliśmy do jakiegoś wspólnego konsensusu. O wprowadzenie do 

tego tematu poproszę Pana Wójta. 

Pan Wójt Gminy: Szanowni Państwo Radni. Kiedy konstruowaliśmy projekt budżetu, 

a później przyjmowaliśmy na rok bieżący, czyli na rok 2023, to wówczas mieliśmy 

taką sytuację, że inflacja podawana przez GUS, ten wskaźnik wynosił 17,4%. My na 

ten rok zdecydowaliśmy się z uwagi na w ogóle trudną sytuację wielu mieszkańców, 

rodzin, galopującą inflację, podnieść podatki we wszystkich działach równo 11,4%. 

Również podatek rolny. W tym roku skonstruowanie budżetu na 2024 r. to jest 

działalność karkołomna. Trzeba też uczciwie powiedzieć, że gdyby rząd dwa lata 

temu nie dosypał nam 2 800 000,00 zł pod koniec roku, a na rok 2023 1 800 000,00 

zł, to nie tylko nasz samorząd, ale wiele gmin miałoby potężne problemy w ogóle 

z funkcjonowaniem. W tym roku zaproponowaliśmy i tak przygotowaliśmy projekt 

budżetu na 2024 r., że we wszystkich działach, tak jak w poprzednim roku o 11,4%, 

podnosimy o 15%. Ten projekt budżetu, Państwo go otrzymaliście, uzyskał również 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Ale wobec negatywnej opinii dla 

wzrostu podatku rolnego o 15%. Jak również w wyniku naszych rozmów na Komisji, 

i Radnych, patrzę na pana Chodkowskiego, pana Darka, rolnika i członka, drugiego 

członka izby rolniczej i kolejnego rolnika, odbyliśmy dyskusję, trudną dyskusję. I jeśli 

nie pomylę się, ale w ostateczności powstały jakby dwa projekty, czy dwie 

propozycje. Jedna propozycja, która nie podnosi tego wskaźnika, jaki był w ubiegłym 

roku, czyli na ten rok, czyli podniesienie podatku rolnego o 11,4%. I druga 

propozycja, gdzie rolnicy też poszli, przedstawiciele branży rolniczej czy grupy 

społeczne rolników z panem Darkiem na czele, poszli też na pewien kompromis 

i zaproponowali 10,4% tej podwyżki. To w dużym budżecie, dużym budżecie, ale jest 

to budżet 40 000 000,00 zł, to nie jest duża różnica, 37 000,00 zł, czy chyba 

27 000,00 zł różnicy. Tyle tylko, że przy tak napiętym projekcie budżetu na przyszły 

rok, to każde obniżenie, trzeba zapytać tak jak jest również przy innych propozycjach 

budżetowych, to komu podwyższyć, żeby zniwelować, zneutralizować bądź co 

obciąć. W ostateczności ja osobiście tu wspólnie z Panią Skarbnik prosimy Wysoką 

Radę, żeby biorąc pod uwagę argumenty rolników, zwłaszcza do dzisiaj nie 

rozstrzygnięta kwestia chociażby zboża z Ukrainy, żeby jednak pójść na rękę 

rolnikom i obniżyć ten wskaźnik. Ja proponowałem, żeby też były to argumenty do 

poziomu tegorocznego, czyli 11,4%. Jak ostatecznie państwo zdecydujecie, to już 

musicie rozstrzygnąć sami. Tyle z mojej strony, Pani Przewodnicząca. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że Komisja zaopiniowała 

procedowany projekt pozytywnie 3 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i 1 głosem 

„wstrzymującym się”, ze zmianą na podwyżkę o 6,00 zł, co stanowi 10,4%. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski poinformował, że 

Komisja zaopiniowała procedowany projekt pozytywnie 4 głosami „za”, 1 głosem 

„przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się”, ze zmianą na podwyżkę o 6,63 zł, co 

stanowi 11,4%. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

poinformowała, że Komisja zaopiniowała procedowany projekt  pozytywnie 4 głosami 
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„za” i 2 głosami „wstrzymującym się”, ze zmianą na podwyżkę o 6,63 zł, co stanowi 

11,4% . 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Szanowni Państwo, tak, rozmawialiśmy bardzo 

dużo na temat tego wczoraj i ja tutaj podtrzymuję swój wniosek w dalszym ciągu o to, 

żeby ta podwyżka była na poziomie 10,4%, żeby to było 6,00 zł do dt. Daje to nam 

podwyżkę o 15,00 zł do hektara. Bo musimy też wiedzieć o tym, że podatek rolny jest 

naliczany w wysokości 2,5 dt do hektara, czyli ta podwyżka 6,00 zł wygeneruje nam 

podwyżkę 15,00 zł de facto do hektara. I argumenty, jakich używaliśmy tutaj z kolegą 

Michałem, myślę, że są mocnymi argumentami. Ta cała sytuacja, która jest na rynku 

rolnym, jest gdzieś tam nienaturalna i ceny, które były w ubiegłym roku, były cenami 

nienaturalnymi, wyemitowanymi do góry w jakiś taki, żebym to brzydko nie nazwał, 

spekulacyjny sposób, gdzie tylko nieliczna grupa ludzi na tym zarobiła. I może gdzieś 

tam nieliczni rolnicy przy odrobinie szczęścia, którzy gdzieś tam przetrzymali trochę 

tych swoich płodów rolnych. Ale tak naprawdę wszyscy dostali w plecy. I system, jaki 

jest przyjmowany dla naliczania podatku rolnego to jest system, który daje nam 

średnią cenę z 11 kwartałów poprzedzających. Ten rok ubiegły będzie jeszcze dwa 

lata się za nami ciągnął, te sztucznie wywindowane ceny, bo gdzieś tam będzie nam 

tę średnią zawsze podwyższał. A fizycznie i realnie patrząc na to, my, jako rolnicy, 

jako powiedzmy już szczerze grupa przedsiębiorców, która też gdzieś tam na rynku 

ma wpływ na pewne rzeczy, to nie mamy wpływu na jedną bardzo ważną rzecz, na 

którą wszystkie grupy przedsiębiorców mają wpływ, a my nie. Na cenę produktu 

finalnego, który produkujemy. Bo przedstawiciele handlowi przyjeżdżają do nas do 

domu, proponują nam swoje produkty typu nawozy, środki ochrony roślin i mówią 

nam, za ile mamy to kupić, a później, jak wyprodukujemy zboża, rzepak i inne 

wszystkie produkty, ci sami ludzie przyjeżdżają do nas i też dyktują nam cenę, za ile 

mogą to od nas kupić. I gdzie w tym wszystkim jest rolnik? I gdzie jest jego zysk? 

W tym roku zysku nie ma. I to, że zostały uruchomione kredyty z linii UP, tak zwanej 

linii na utrzymanie płynności finansowej w gospodarstwach rolnych, gdzie 80% 

rolników z tych kredytów skorzystało, to też o czymś świadczy. Żeby ten rok gdzieś 

tam dopiąć, gdzieś zamknąć. Ja będę cały czas podtrzymywał tutaj swój wniosek. 

Uważam, że jest to... uczciwe wobec nas, rolników, wobec samorządu. Nie chcemy, 

żeby ten podatek został zamrożony, bo jakieś tam wieloletnie zamrożenie podatków 

też później może gdzieś tam się odbić czkawką i tylko chcemy, żeby to było na 

realnym poziomie. I dlatego proszę Państwa Radnych o to, żebyście się przychylili 

do mojego wniosku. A zagłosujecie każdy według indywidualnego uznania. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Ja chciałbym jeszcze takie słowo wyjaśnienia wobec 

wszystkich innych podatków. Tę kwestię podnosiliśmy, że inne podatki zostały na 

tym określonym poziomie, ten jeden nie. Dlaczego akurat tak, a nie inaczej, Komisja 

Działalności Gospodarczej do tego tematu się przychyliła i ten temat zauważyła. 

Być może to w odbiorze innych osób płacących podatki będzie, że potraktowaliśmy 

ich niesprawiedliwie. Proszę Państwa, produkcja roślinna, produkcja zwierzęca, czyli 

ogólnie rzecz biorąc rolnictwo, to jest jedyna chyba gałąź, której nie da się niczym 

innym zamienić. My może nie będziemy musieli jeździć, nie wiem, ładnymi 

samochodami, ubierać się w ekstrawaganckie ciuchy, ani też mieć jakieś marzenia 
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typu powiedzmy ekskluzywny dom, czy coś w tym rodzaju. Może nas na to nie 

będzie stać, ale na żywieniu, na bezpieczeństwie żywnościowym myślę, że ten kraj 

zasługuje, bo to jest kraj, w którym pracuje wiele ludzi. To jest nasza żywność. 

Czasami jej nie doceniamy, ale myślę, że w Europie i na świecie, tam, gdzie się 

sprzedaje nasza żywność, ma swoje dobre certyfikaty. Oczywiście poza jakimiś 

wyjątkami takimi spekulacyjnymi, gdzie chce się nas wyrzucić z rynku, a potem się 

udowadnia różne inne rzeczy. Nasi producenci do tego podchodzą całkiem uczciwie. 

Poza tym, że z tej działalności utrzymuje się wiele polskich rodzin. Bo my przede 

wszystkim ich mamy na względzie, bo więksi przedsiębiorcy mają tysiące hektarów 

i inne rzeczy i tak dalej. Oni to traktują zupełnie inaczej. I co prawda są w tym 

koszyku tej działalności, jak najbardziej, ale my tu patrzymy bardziej tak rodzinnie, 

tak jak powiedział Darek, jest Beata, jest wielu, wielu innych, jak był Michał jeszcze, 

jeszcze jeden kolega... Dlatego myślę, że o to bezpieczeństwo powinniśmy zadbać. 

Bo ono jest chyba najistotniejsze dla nas, dla naszego kraju. To po pierwsze. Po 

drugie, jeśli chodzi o inne obciążenia, to proszę Państwa, inne podatki, płacą bardzo 

różne grupy społeczne, ale przede wszystkim takie, które gdzieś w wyniku tych 

wszystkich procesów społecznych, inflacyjnych i tak dalej mają szansę otrzymać 

jakąś rekompensatę. I tu mam na myśli wszystkich, począwszy od programu 500+, 

który za chwilę będzie 800+, czyli rekompensata jest. I mówimy o rentach, i mówimy 

o emeryturach. Skromne są one, bo skromne, ale ciągle coś się dzieje. Tam ciągle 

następują jakieś procesy, jakieś ułatwienia. A to za chwilę być może renta 50% po 

mężu. A to jeszcze coś innego i tak dalej, i tak dalej. I tym wszystkim osobom te kilka 

groszy, które trzeba będzie zapłacić podatku od nieruchomości, Pan Wójt tutaj 

wspomina również, że za chwilę będą się odbywały procesy tutaj również takie 

legislacyjne w państwie polskim, aby pierwsze mieszkanie było inaczej 

opodatkowane, a wszystkie inne, które są na zarobek, mówiąc kolokwialnie na 

handel czy też ulokowane są pieniądze w jakichś funduszach różnych inwestycyjnych 

z całej Europy, między innymi w ubiegłym roku kupione przez Fundusze Norweskie, 

tyle mieszkań w Warszawie, na które nikogo z Państwa, ze mną też oczywiście, nie 

byłoby stać na kupienie metra kwadratowego, a ich było stać, dlatego, że po prostu 

mają tyle kasy, że przez ileś lat po prostu mogą ten kapitał sobie ulokować. Dlaczego 

oni mają płacić taki sam podatek, jak każdy z nas, który przez 30 lat ...ojcowiznę 

bądź też wziął kredyt na 30 lat, żeby zostawić coś swojego, czy coś po sobie i tak 

dalej, i tak dalej. Można by było tę dyskusję oczywiście tu mnożyć i można by było 

się nad nimi pochylać i każda racja miałaby swój sens. My niestety chcieliśmy, 

żebyście Państwo... niestety - stety, żebyście nas zrozumieli, że nasze podejście, 

staramy się, żeby było odpowiedzialne, żeby w Gminie można było zrobić parę 

rzeczy. Być może z kilku rzeczy trzeba będzie zrezygnować, bo ten czas nie jest 

łatwy, nie wiemy, co w rządzie, jaki kapitał samorządowy będzie i jak samorządy 

i z czego będą mogły korzystać, aby normalnie funkcjonować. Tak, jeśli chodzi 

o wyjaśnienie stanowiska Komisji Działalności Gospodarczej. Dziękuję bardzo. 

Pani Przewodnicząca Rady: Według złożonych poprawek oraz obowiązującego nas 

przepisu, zgodnie z § 43 Statutu Gminy głosowanie następuje według kolejności. 

Pierwsza propozycja, która przeszła większością głosów opinii na komisjach brzmi 
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tak: Obniża się cenę skupu żyta do celu wymiaru podatku rolnego ogłoszoną w 

komunikacie prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2023 

r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów, będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024, ogłoszonego w "Monitorze 

Polskim" z 2023 roku, pozycja 1129 z kwotą 89,63 zł za 1 dt do 65,13 zł. To, co P 

Państwo Radni większością głosów uwzględnili, taką stawkę na posiedzeniach 

komisji.  

Pani Przewodnicząca Rady na podstawie na podstawie § 43 ust. 1 Statutu Gminy 

Warlubie przyjętego uchwałą nr XLVIII/293/2018 z dnia 18 października 2018 r. (Dz. 

Urz. Woj. Kuj. Pom. z 2018 r. poz. 5427) poddała pod głosowanie zaproponowaną 

poprawkę ze zmianą na podwyżkę o 6,63 zł, co stanowi 11,4%, do projektu uchwały 

j/w. W wyniku głosowania poprawka został przyjęta. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Pani Przewodnicząca Rady: Przystępujemy do kolejnego głosowania. To co? 

Ogłaszam przerwę?  

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania: Jeżeli mamy głosować druga 

wersję, to tak. 

Pani Przewodnicząca Rady: Panie mecenasie? 

Radca Prawny Pan Przemysław Kempczyński: To nie jest głosowanie drugiej wersji, 

tylko zgodnie ze statutem, jeżeli mamy kilka propozycji poprawek, to najpierw 

musimy przegłosować którąś z poprawek, żeby ona weszła nam do projektu, 

a następnie, zgodnie z § 43 ust. 3... Przepraszam, ust. 4 Statutu Gminy Warlubie 

mamy coś takiego, w ostatniej kolejności przewodniczący zarządza głosowanie za 

przyjęciem uchwały w całości z późniejszymi zmianami wynikającymi z poprawek 

wniesionych do projektu uchwały. Więc najpierw w tej chwili Państwo przegłosowali, 

że wprowadzamy poprawkę do projektu uchwały, a teraz musicie państwo 

przegłosować całą uchwałę. 

W związku z powyższym Pani Przewodnicząca ogłosiła 5 minutową przerwę. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Wobec czego na podstawie § 43 ust. 4 Statutu Gminy Warlubie, przyjętego uchwałą 

nr XLVIII/293/2018 z dnia 18 października 2018 r. (Dz. Urz. Woj. Kuj. Pom. z 2018 r. 

poz. 5427) Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVI/433/2023 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy 

Warlubie została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 
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Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVI/434/2023 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat 

za świadczenia udzielane przez oddziały przedszkolne przy szkołach 

podstawowych Gminy Warlubie. 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski przedstawił projekt procedowanej uchwały. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVI/435/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat 

za świadczenia udzielane przez oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych 

Gminy Warlubie została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym i uzupełniającym do oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych, dla których Gmina Warlubie jest 

organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 

spełnienia tych kryteriów, a także określenia liczby punktów za poszczególne 

kryteria. 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski przedstawił projekt procedowanej uchwały. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVI/436/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia 
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kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym i uzupełniającym do oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych, dla których Gmina Warlubie jest organem 

prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych 

kryteriów, a także określenia liczby punktów za poszczególne kryteria została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska przedstawiła projekt procedowanej 

uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 

i otworzyła dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca 

Rady poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVI/437/2023 w sprawie przyjęcia gminnego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego w formie zasiłku 

celowego w ramach programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska przedstawiła projekt procedowanej 

uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 

i otworzyła dyskusję w tym temacie. 

Radny Pan Witold Żuchowski: Rozmawiałem na Komisji Socjalno-Bytowej z Panią 

Kierownik i chciałoby się, aby Pani Kierownik powiedziała, jakie jest to kryterium 

dochodowe, ponieważ jeżeli się podnosi to kryterium dochodowe, nie wiadomo, jaka 

to jest kwota. Bardzo bym prosił o wszem i wobec oświadczenie, jaka to jest kwota, 

bo 200% to można różnie mniemać w tym temacie. Prosiłbym o określenie kwoty 

w złotówkach. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska: Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej 

podstawowe kryterium dochodowe dla osoby samotnie gospodarującej wynosi 

776,00 zł, czyli jeżeli podnosimy do 200%, to mamy kwotę 1552,00 zł. Jeżeli chodzi 

o dochód na osobę w rodzinie, to kwota ta podstawowa, określona w ustawie 

o pomocy społecznej, to kwota 600,00 zł, czyli 200% mamy 1200,00 zł. 
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Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVI/438/2023 w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego 

w formie zasiłku celowego w ramach programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska przedstawiła projekt procedowanej 

uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 

i otworzyła dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca 

Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LVI/439/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 została przyjęta. Stanowi ona 

załącznik nr 12 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub 

ćwiczeniu dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika 

OSP. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 
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pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVI/440/2023 w sprawie 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata 

na strażaka ratownika OSP została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 13 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr VII/52/2019 Rady 

Gminy Warlubie z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie zapewnienia wspólnej 

obsługi dla jednostki organizacyjnej. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LVI/441/2023 

zmieniająca uchwałę nr VII/52/2019 Rady Gminy Warlubie z dnia 28 marca 2019 r. 

w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi dla jednostki organizacyjnej została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 14 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Opinie Komisji do procedowanych projektów uchwał jw. stanowią załącznik nr 15 do 

protokołu. 

Ad 6 

Dyrektor GOKSiT Pani Anna Kubczak-Kosicka przedstawiła Informację oraz ocenę 

realizacji zadań w zakresie kultury w Gminie Warlubie. 

Radny Pan Witold Żuchowski: Może nie pytać, ale chciałbym pogratulować Pani 

Dyrektor zawzięcia i zaciętości w organizacji i w prowadzeniu klubu seniora, 

szaradziarskiego, szachowego i tych wszystkich innych, gdzie tej młodzieży jest 

sporo. Wiadomo, że ona generalnie się zajmuje tylko pstrykaniem w laptopach, 

telefonach i tak dalej, a jednak te zajęcia odrywają. Na ten krótszy, czy dłuższy okres 

czasu od tej elektroniki i zajmują się, myślę, że na pewno i dla zdrowia tej młodzieży, 

tymi zajęciami, uczestniczą w tych zajęciach. Dziękuję i jeszcze raz gratuluję. 

Dyrektor GOKSiT Pani Anna Kubczak-Kosicka: Ja pragnę dodać, że w tych 

systematycznych zajęciach i tych kółkach naprawdę mamy około 15 do 20 

uczestników, tak że te dzieci naprawdę udało się aktywnie oderwać od tych 

smartfonów. Chodzą bardzo chętnie, ale oczywiście to nie jest też moja zasługa, 

tylko głównie fajnych instruktorów, których udało się znaleźć i namówić do 

współpracy. Ponieważ nie ukrywam, nie jest łatwo, bo większość jednak musi tutaj 

dojechać, więc trzeba znaleźć ten dodatkowy czas, ponieść dodatkowe koszty, ale 



17 
 

na tyle ta współpraca jest fajna, że lubią te nasze dzieciaki, że jednak instruktorzy 

chętnie, czy to z Grudziądza, czy ze Świecia dojeżdżają i prowadzą systematycznie 

te zajęcia, więc naprawdę frekwencja na tych zajęciach jest bardzo dobra. No i tak 

samo w Klubie "Start" to rzeczywiście tam jest olbrzymia frekwencja i 

zainteresowanie. To naprawdę myślę, że z naszymi dziećmi nie jest tak źle. I jeszcze 

zapomniałam dodać, ale jeszcze póki mam głos, to wykorzystam, że działa drużyna 

harcerska, która też się fantastycznie rozwija. I młodzieżówka OSP. Tak że 

naprawdę nasze dzieci myślę, że mogą stanowić wzór w swojej aktywności tutaj 

lokalnej. Bo i drużyna harcerska liczy w tej chwili około 30 osób. I z tego, co dobrze 

kojarzę, myślę, że dobrze pamiętam, że młodzieżówka OSP to jest około 40 

kolejnych młodzieńców. I dziewczyny też się garną. Tak że naprawdę aktywność 

młodzieży zasługuje naprawdę na myślę, że uznanie i brawa, bo rzeczywiście są 

bardzo aktywni i bardzo chętnie współpracują. Dziękuję 

Pani Przewodnicząca Rady: Na zakończenie również kieruję osobiście w imieniu 

całej Rady Gminy podziękowania za dobrą pracę, za szerzenie tej kultury, nie tylko 

wydarzeń sportowych na terenie naszej gminy, ale również promowanie naszej 

Gminy w kraju. Bo tak nas postrzegają. A więc nie tylko powiedzmy masło 

warlubskie, bardzo słynne i tak w kraju byliśmy postrzegani. A, Pani jest z Warlubia, 

o, to fajne masło jemy. Natomiast uważam, że kultura naprawdę rozwinęła się od 

tych dwóch lat. Tak że dziękujemy również w imieniu Rady wszystkim 

współpracującym z nami, szkołom. Wszystkim tym, którym na sercu jest dobro dzieci, 

nie tylko młodzieży i dorosłych. Gratulacje dla Pani dyrektor i całego zespołu. 

Wszystkiego dobrego życzę. 

Informacja jw. stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad 7 

Kierownik RI Pan Artur Śpica zaprezentował Ocenę publicznego transportu 

zbiorowego w Gminie Warlubie oraz stanu technicznego przystanków autobusowych. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Ja mam pytanie. Pamiętam, jak jakiś czas temu po 

tym wypadku, który się wydarzył tutaj na przejeździe kolejowym, pamiętam jak Pan 

Wójt mówił o wieku kierowcy. I wiem, że teraz na podstawie porozumień, jakie mamy 

podpisane, może nie mamy gdzieś tam wielkiego na to wpływu, żeby to weryfikować, 

ale czy ktoś z Gminy Warlubie, z samorządu naszego, od tamtego czasu chociaż raz 

zweryfikował wiek kierowców, którzy jeżdżą tymi autobusami? Miało być to także 

gdzieś tam około 65 lat maks. A wydaje mi się, że ci panowie są sporo starsi. 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski: Weryfikacja była na bieżąco, w zeszłym 

roku i na początku bieżącego. Z tego, co mi wiadomo przewoźnik zmienia kierowców, 

na bieżąco również i ostatnio również otrzymałem informację, że była taka zmiana. 

Niemniej jednak na jednej z linii jest jeden kierowca, który przekracza te 65 lat. Taką 

mam informację bieżącą. Pozostali zostali rzeczywiście wymienieni i są również 

młodsi na pozostałych dwóch liniach. Mówię o liniach, wypowiadam się tylko za linie, 

na których jeżdżą uczniowie i dzieci w przedszkolu. O pozostałych nie mam 

informacji. 

Ocena jw. stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Ad 8 

Nie było. 

Ad 9 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Panie Wójcie, ja mam takie pytanie odnośnie 

odśnieżania w naszej Gminie. Mamy już końcówkę listopada, ale nie mamy żadnej 

informacji ani w Urzędzie, ani gdziekolwiek, jakie firmy odśnieżają, kto jest 

koordynatorem, do kogo mamy zgłaszać ewentualne jakieś tam powiedzmy 

niedociągnięcia w kwestii odśnieżania. To jest pierwsze pytanie. I drugie pytanie. 

Chciałbym się dowiedzieć też, jakie mamy w budżecie zabezpieczone środki w tym 

roku na odśnieżanie? 

Radna Pani Maria Mazur: Chciałabym poruszać temat dojazdu naszych 

mieszkańców do Bydgoszczy. Poruszaliśmy już ten temat kilka razy na poprzednich 

sesjach. Chciałabym powiedzieć, że teraz mamy pociąg, który dojeżdża do 

Bydgoszczy, to wyjeżdża w tej chwili o 536, jedzie do Smętowa na 550, tam mamy 

chwilę na to, żeby się przesiąść na pociąg z Gdańska. I w Bydgoszczy jesteśmy 

przed godziną 700. Od 10 grudnia tego roku zmienia się rozkład jazdy pociągów 

i teraz będzie wyglądało to w ten sposób, że wyjeżdża pociąg z Warlubia o 540, 

w Smętowie jest o 555 i tam czekamy 50 minut na pociąg z Gdańska i wszyscy 

mieszkańcy, którzy będą chcieli jechać, są dopiero o 740 w Bydgoszczy. A więc przez 

te zmiany rozkładu jazdy pociągów nasi mieszkańcy nie mają w tej chwili żadnego 

połączenia z Bydgoszczą, żeby dostać się do pracy. Będą musieli dojeżdżać do 

Laskowic swoim prywatnym samochodem, żeby dalej mieć połączenie. My, jako 

Gmina, powinniśmy coś zrobić. Dlaczego w Smętowie zatrzymują się pociągi, 

w Laskowicach, a Warlubie zawsze jest odtrącane i nie mamy połączenia 

z Bydgoszczą? Pierwszy pociąg, który jedzie do Bydgoszczy bezpośrednio z 

Warlubia jest o 922. Chciałabym poruszyć ten temat i żebyśmy się nad tym pochylili 

i wysyłali jakieś pisma, żeby coś z tym zrobić. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Ja może nie bezpośrednio do Pana Wójta, tylko może 

do Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. Czy w naszej Gminie wśród różnych 

programów społecznych istnieje program wsparcia psychicznego? Jeżeli tak, to 

z mojej wiedzy i obecności na powiatowym spotkaniu zespołu, do którego zostałem 

przypisany w ramach pełnionej funkcji Dyrektora Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, 

właśnie upływa termin tego programu. Ten program jest monitorowany przez 

Ministerstwo Zdrowia i z tego, co tam uzyskałem informację, wcześniej się tym nie za 

bardzo interesowałem, przyznaję zupełnie uczciwie. Wiem, że taki obowiązek spływa 

decyzyjnie aż do gminy. W związku z tym chciałem zapytać się, czy będziemy taki 

program tworzyć, ponieważ raz na dwa lata, bo kiedyś, w poprzednim programie 

trzeba było zdawać z niego relacje i sprawozdania raz do roku, obecnie takie 

sprawozdania z działalności tego programu zdrowia psychicznego będzie trzeba co 

dwa lata realizować. Czy też przypisujemy się w pewien sposób i będziemy korzystać 

z potencjału Powiatu Świeckiego i na bazie ustalonych tam celów i zadań będziemy 
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również starali nasze cele i zadania w ramach wsparcia zdrowia psychicznego 

realizować na terenie naszej Gminy? Dziękuję bardzo. 

Pan Wójt Gminy: Jeśli chodzi o pytanie pana Radnego Chodkowskiego dotyczące 

odśnieżania, taka informacja jest na stronie Gminy, są podane telefony, kto za jakie 

drogi odpowiada. W związku z tym można się z tym zapoznać. Natomiast jeżeli 

chodzi o zabezpieczenie środków, to Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik Gminy: Tak, jeżeli chodzi o zabezpieczone środki, to na podstawie 

analizy tego jak było w ubiegłym roku, jakąś bazę trzeba przyjąć. I teraz do końca 

roku, jeżeli chodzi o świadczenie usług, zabezpieczyliśmy kwotę około 5000,00 zł. 

I wydaje nam się, że to na ten moment... Chyba że warunki i atmosferyczne 

utrzymają się tak jak do tej pory, powinno to wystarczyć, jeżeli chodzi o świadczone 

usługi. Ale mamy też osoby zatrudnione na podstawie umowy zlecenie, gdzie tam 

zabezpiecza się na ten moment kwotę około 20 000,00 zł do końca roku. 

Pan Wójt Gminy: Teraz ja tylko jeszcze uzupełnię. Na terenie naszej Gminy mamy 

drogi wojewódzkie, odpowiada za stan tych dróg Zarząd Dróg Wojewódzkich. Mamy 

drogi powiatowe, za które odpowiada Zarząd Dróg Powiatowych. I mamy drogi 

gminne, za które odpowiada Wójt. A w jego imieniu Zakład Usług Komunalnych. Jeśli 

chodzi o koordynację, tu, w samym Urzędzie, to Pan Jan Stępień przyjmuje 

ewentualne skargi i interwencje, zgłoszenia. I jeśli chodzi o Zakład Usług 

Komunalnych, Pan Stanisław Pastusiak. 

Tak, jeśli chodzi o poranny dojazd do Bydgoszczy, niestety, nie chcę być złośliwy, ale 

w momencie, kiedy trwała kampania wyborcza, kiedy wybieraliśmy w 

przedterminowych wyborach wójta, to wówczas Pomorzanin zatrzymywał się. Kiedy 

nie wyszło tak jak miało wyjść, Pomorzanin przestał się zatrzymywać i od tej pory 

próby podejmowania tego tematu, zarówno z Zarządem Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, jak również z zarządem Województwa Pomorskiego, pomimo jakby 

dobrej atmosfery ze strony Gdańska do tej pory nie uzyskaliśmy dobrej decyzji ze 

strony naszych władz wojewódzkich. Ja swego czasu proponowałem, żeby pociągi, 

te regionalne, które zatrzymują się na granicy Województwa Pomorskiego 

w Smętowie, jeździły do Laskowic, a znowu te, które jadąc z Bydgoszczy na terenie 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego pociągnęły do Smętowa. To była jedna moja 

propozycja. Nie zyskała mimo wszystko akceptacji w kolejnych odsłonach. Drugą 

moją propozycją było to, by podzielić się kosztami pociągu wahadłowego Laskowice - 

Smętowo, Smętowo - Laskowice. Że ci, którzy wsiadają w Warlubiu, dojadą do 

Laskowic, przesiądą się na pociąg, który jedzie z Grudziądza do Bydgoszczy. 

I odwrotnie, Ci, którzy chcą jechać do Gdańska. Będziemy znowu podejmować 

oczywiście interwencje. Może sytuacja ulegnie poprawie, bo za chwilę będziemy 

mieli do czynienia z nowym rządem. A nie będę też ukrywał, że Pani Poseł 

Agnieszka Kłopotek w trzecim punkcie swojego programu wyborczego ma właśnie 

walkę z wykluczeniem komunikacyjnym i jak tylko to wszystko się tam unormuje 

w Warszawie na Wiejskiej, to ja też tym tematem zainteresuję Panią Poseł. Jeżeli 

chodzi o Pana Radnego Tomasza Michalaka, to gdyby Pani Kierownik mogła dwa 

zdania powiedzieć na ten temat. 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska: Jeżeli chodzi o ten program zdrowia 
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psychicznego, to my, jako ośrodek nie składamy sprawozdania, z tego, co pamiętam, 

to pracownik urzędu. Tak, składane jest sprawozdanie przez osobę zajmującą się 

zarządzaniem kryzysowym. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Ja przepraszam, dopytam, pozwolę sobie tak... 

Wydaje mi się, że tak jak to Powiat przedstawił, byłoby to zdecydowanie lepsze 

rozwiązanie, aby zostały tam wpisane te instytucje, albo te grupy wsparcia, które 

wspierają osoby dorosłe bądź dzieci przy współdziałaniu również z przychodnią 

naszą gminną. I pewne cele i założenia tam moglibyśmy realizować i dzięki temu 

jakby mieć to pod kontrolą. W tamtej edycji też nie do końca rozumiałem, po prostu 

pewnego roku otrzymaliśmy informację, żeby złożyć sprawozdanie. Bo to też tak 

zostało zrobione, że był mus i po prostu ktoś tam szybko musiał i to napisał. Ja sobie 

zdaję z tego sprawę, ale nie chcąc, żeby Gmina miała pewne rzeczy niezałatwione, 

po prostu o tym mówię świadomie, abyśmy mogli to po prostu wspólnie 

skonstruować i jakby miało to jakiś oddźwięk taki rzeczowy. Dlaczego? Coraz więcej 

ludzi choruje na choroby psychiczne, poczynając od depresji poprzez różnego 

rodzaju stany lękowe itd. I to zarówno dzieci, jak i dorośli. Ja u siebie w placówce, to 

60% dzieci, które uczymy, są na lekach. Tak że wiem, z czym zmagamy się. Myślę, 

że wśród dzieci również w szkołach publicznych takich jednostek również nie 

brakuje. W związku z tym, jeżeli pracownik gminy oddelegowany, czy ktoś by chciał 

nawiązać współpracę, to zapraszam i żeby taki program stworzyć. Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Ja bym chciał się odnieść jeszcze do tego, co Pan 

Wójt powiedział odnośnie odśnieżania. Tak, Panie Wójcie, ma pan rację. Na stronie 

Urzędu Gminy jest taka informacja. Tylko ja przeglądałem sobie materiały z lat 

ubiegłych, widziałem, że myśmy w ubiegłym roku dostali jako radni w takich 

materiałach przed sesyjnych taki wykaz firm, które odśnieżają. Dostaliśmy wykaz firm 

imiennie, z nazwami, ze wszystkim. Tutaj są podane tylko rejony. Nawet chyba 

Bąkowo nie jest tutaj ujęte. Są podane numery telefonów i to jest wszystko. 

Chciałbym, żeby to doprecyzować, bo ludzie też korzystają z eKurendy, już się 

przyzwyczaili, żeby to się pojawiło na eKurendzie. I żeby było to tak bardziej 

doprecyzowane. Żeby ludzie wiedzieli, kto jest wykonawcą, kto odpowiada fizycznie 

za dany rejon, do kogo mają się zgłaszać, do kogo dzwonić, żeby to było tak 

zrobione, jak w ubiegłym roku. Dziękuję. 

Pan Wójt Gminy: Pod tymi telefonami są konkretne osoby, konkretne firmy. Jeżeli 

o to chodzi, żeby uzupełnić, jaka firma, kto, konkretnie z imienia i z nazwiska, jeśli 

chodzi o indywidualne osoby. Bo jeśli chodzi o firmę, to... Za dany rejon kto 

odpowiada i na jakich drogach. To możemy też jeszcze podać. Dobrze. Tak że to 

uzupełnimy tutaj, wspólnie z Panem Kierownikiem Kosikowskim usiądziemy 

i z Panem Janem Stępniem to Państwu przekażemy. Przekażemy to również 

sołtysom. Nie ma problemu. 

Pani Przewodnicząca Rady: Ja chciałabym się odnieść odnośnie tej interpelacji, 

zapytania może bardziej, Radnego Tomasza Michalaka. Uważam, że jest to bardzo 

ważny temat, jeżeli chodzi o osoby z zaburzeniami psychicznymi czy innymi. I myślę, 

że... jesteśmy w trakcie przygotowania do wypracowania planu kadencyjnego i jak 

najbardziej to zadanie powinno znaleźć miejsce w tym programie. 
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Radna Pani Wanda Wolan: Proszę państwa, ja mam głos mieszkanki, która bardzo 

chciała być na tej sesji i chciała przedstawić swój głos w sprawie przedszkola. No ale 

niestety okoliczności, pewnie zdrowie, nie pozwoliły jej być osobiście i prosiła mnie, 

żebym zabrała w jej imieniu głos w tej sprawie. W miesiącach wiosennych 2024 roku 

ma być oddany do użytku nowo wybudowany budynek na terenie naszej 

miejscowości, który przeznaczony będzie na gminne przedszkole i żłobek. Zapewne 

będzie to chluba i sztandarowa wizytówka władz gminnych, w której znajdą 

przestronną opiekę najmłodsi przedstawiciele naszego społeczeństwa, czyli małe 

dzieci. Dowiedziałam się, że to przedszkole ma być organizacyjnie przyłączone 

do szkoły podstawowej. Jako emerytowana nauczycielka z ponad czterdziestoletnim 

stażem pracy, w tym dwudziestoletnim okresem pełnienia funkcji dyrektora w Szkole 

Podstawowej im. Bronisława Malinowskiego w Warlubiu, mam obawy związane 

z decyzją dotyczącą przekazania nadzoru dyrektorskiego w gminnym przedszkolu 

i żłobku. Uważam, że ta opcja przyłączenia do szkoły jest błędna. Wynika ona 

zapewne z oszczędności finansowych, ale będzie bardzo niekorzystna dla dzieci 

i całej placówki. Oszczędności należy szukać i zapewne można w innych 

działalnościach, ale nie kosztem maluchów. Z własnego doświadczenia wiem, że jest 

to niezbyt dobre rozwiązanie. Pełniłam przez kilka lat nadzór nad przedszkolem 

i wiem, jak to może wyglądać. Ja nie uruchamiałam tej placówki, która od wielu lat 

żyła własnym ustabilizowanym rytmem na pełnych obrotach, przypisano mi jednak 

nadzór nad sprawami bieżącymi związanymi z tokiem działania, a mimo tego nie 

miałam dużo czasu na opiekę nad przedszkolem, mając całokształt pracy szkoły na 

głowie. Doskonale natomiast znam zakres pracy przy uruchamianiu i ustawianiu 

procesu życiowego szkoły, bo w 1985 roku wspólnie z personelem szkoły 

rozpoczęliśmy naukę w nowym budynku. Te czynności wymagają pełnego 

i wszechstronnego zaangażowania dyrektora placówki. Jest to sytuacja analogiczna, 

może i z pewnością w mniejszym zakresie. Dyrektor obecny codziennie 

w przedszkolu i odpowiedzialny w pełni za funkcjonowanie jest w stanie dostrzec 

niedociągnięcia, potrzeby dzieci, oczekiwania rodziców i tym podobne. Dlatego 

należy się głęboko zastanowić nad właściwą decyzją, która zapewni dobro dzieciom 

i dobrze funkcjonującą placówkę. Z poważaniem. To jest głos mieszkanki. A teraz 

jest wniosek do Rady Gminy, przygotowany przez Komisję Skarg, Wniosków i 

Petycji, która na posiedzeniu 30 listopada 2023 r. obradowała na temat wyboru formy 

prawno-organizacyjnej jednostki edukacji przedszkolnej w Warlubiu. Członkowie 

Komisji stoją na stanowisku, że przedszkole w Warlubiu powinno być samodzielną 

placówką organizacyjną. Wychowanie, edukacja, opieka, a nawet żywienie dziecka 

w wieku przedszkolnym jest wyjątkowe, wymaga wykształcenia pedagogicznego, ale 

i umiejętności spełniających w wymowie rozwoju psychofizycznego dziecka 3-7-

letniego. Tylko dyrektor będący codziennie w placówce i realizujący w niej godziny 

pedagogiczne, jest w stanie dostrzec wszelkie potrzeby dzieci i personelu. Pomocą 

jest mu własny budżet, a w jego przygotowaniu może czynnie uczestniczyć rada 

pedagogiczna. Mądry dyrektor potrafi zaangażować w sprawy przedszkola szerokie 

grono rodziców. Dla aktywnych nauczycieli i dyrektora jest około 30 programów dla 

przedszkolaków do wykorzystania i w tak zarządzającej placówce łatwiej jest ocenić 
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pracowników za efekty ich pracy rodzicom, wójtowi, kuratorium. Oszczędności 

w podległej placówce dyrektorowi szkoły są, ale nie są aż tak duże. Obsługa i tak 

musi być osobna dla tego budynku, ponieważ jest to duży budynek. Kucharki 

również. Zastępcy czy dyrektorowi, i tak dodatek funkcyjny musimy wypłacić. 

Dodatkowo zatrudnić trzeba intendenta. W sprawie specjalistów takich jak psycholog, 

logopeda, pedagog specjalny, terapeuta pedagogiczny nie wypowiadamy się, 

ponieważ nie znamy obecnie zatrudnionych tych osób, nie znamy ich kwalifikacji do 

pracy z małymi dziećmi. Reasumując, Radni Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

proponują, by rozważyć wszystkie aspekty zarządzania nową placówką 

przedszkolną, by mądrze zadbać o właściwy rozwój psychofizyczny tych 

najmłodszych obywateli naszej Gminy. Mamy czas i uważamy, że na posiedzeniach 

następnych komisji można rozważać jeszcze raz tę sytuację i zastanowić się, czy te 

oszczędności, które będą nam proponowane, będą zasadne, czy niekoniecznie. Bo 

placówka będzie dużą placówką i nie będzie łatwo nią zarządzać. I może... to jest 

moje osobiste zdanie, ale może niekoniecznie trzeba ogłaszać konkurs na dyrektora 

przedszkola, można na rok powierzyć, jeżeli przepisy się nie zmieniły, można na rok 

powierzyć opiekę nad tym przedszkolem osobie i zobaczyć, czy rzeczywiście ona 

nadaje się do prowadzenia tej placówki, czy daje sobie ze wszystkim radę, czy jest 

zaakceptowana przez rodziców, przez radę pedagogiczną. 

Pani Przewodnicząca Rady: Myślę, że ta petycja, o której powiedziała Pani 

Przewodnicząca, zgodnie z ustawą powinna trafić do mnie najpierw i oczywiście 

należy uznać faktycznie, że to jest wniosek, postulat. Ale jest to temat... Jest to 

temat, oczywiście przedszkole, jeszcze w toku, realizacji prac budowlanych i Rada 

jeszcze nie podjęła, nie wypowiedziała się na temat, czy to będzie sama w sobie 

placówka istniejąca, gdzie kiedyś powiedziano nam, że najlepiej byłoby, żeby ona 

była sama w sobie instytucją z oddzielnym dyrektorem. Tak że myślę, że jak 

najbardziej do tematu wrócimy. Jeśli Pan Wójt zechciałby jeszcze zabrać głos w 

sprawie, to bardzo proszę. 

Pan Wójt Gminy: Nie jest tajemnicą, proszę Państwa, że ja też opowiadam się za 

samodzielną jednostką, a przynajmniej do niedawna byłem w 100% przekonany 

o samodzielnej jednostce. Ale z uwagi na to, że niestety budowa kuleje w tej chwili, 

że są opóźnienia, to zaczynam trochę zastanawiać się, czy jest szansa zakończyć tę 

budowę tak, by 1 września 2024 roku dzieciaczki poszły do nowego przedszkola. Jak 

Państwo wiecie, oprócz tego, że będzie to przedszkole, będzie tam również żłobek. 

To powoduje dodatkowe komplikacje, bo okazuje się, o czym też powiedzieliśmy, że 

z ustawy Prawo oświatowe funkcjonuje przedszkole i dyrektor jest powoływany. 

Natomiast z normalnego angażu o pracę funkcjonuje kierownik żłobka. Okazuje się, 

że dyrektor przedszkola nie może być jednocześnie kierownikiem żłobka. To jest 

mały problem. Natomiast dzisiaj, to, co zresztą na zapytanie Pana Radnego 

Chodkowskiego, już mówiłem, największym problemem jest ukończenie tej budowy 

w takim terminie, żeby 1 września mogły dzieciaki pójść do nowego przedszkola. 

Według fachowców, przy pełnej mobilizacji na dokończenie tego obiektu potrzeba 5-6 

miesięcy. Gdybyśmy od dzisiaj liczyli, czyli gdyby tak było i tak się stało, to 

powiedzmy koniec maja, najpóźniej, a nawet gdyby to w czerwcu, to nie ma 
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problemu, bo w międzyczasie można by było w środku wyposażać, a jeszcze mamy 

całe wakacje. A więc jest szansa. Tyle tylko, że to, co wcześniej już powiedziałem, 

będę musiał podjąć, albo w jedną stronę, albo w drugą stronę, decyzję w grudniu po 

tej radzie budowy, która jest planowana w grudniu. Bądźmy dobrej myśli, ale 

wówczas, kiedy sprawa na tyle będzie wyjaśniona, to chyba tutaj pan Tomasz będzie 

musiał mi podpowiedzieć, ale chyba gdzieś w pierwszym kwartale 2024 powinniśmy 

wywołać wtedy uchwałę chyba, tak? Rady Gminy o utworzeniu samodzielnej 

jednostki. Będziemy dyskutować po prostu, nic nie jest przesądzone. Fakt jest 

faktem, że argumenty, jeśli chodzi o sprawy ekonomiczne, czyli o kasę, przemawiają 

za tym jednak, by to był oddział przedszkolny przy szkole, tak jak obecnie. Natomiast 

ja osobiście jestem zwolennikiem, nawet gdyby to miało trochę nam przedrożyć, tak 

jak chociażby widzicie przy GOKSiT, kiedyśmy i halę oddali, ładnie się to buduje, ale 

to wszystko trzeba utrzymać. Są już głosy i na pewno kandydaci na wójtów tutaj 

niedługo i Radnych, bo już takie głosy się pojawiły, basen. Tylko kto ten basen 

utrzyma tutaj? To jest niemożliwe po prostu. Ale to tak na marginesie. 

Pani Przewodnicząca Rady: Temat jest otwarty, jak najbardziej wrócimy 

i wypracujemy jakiś konsensus w tej sprawie. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Jeszcze w kwestii informacyjnej do tego punktu, 

ponieważ tutaj kolega Darek opowiadał o zimowym utrzymaniu. Ja wczoraj miałem 

przyjemność być uczestnikiem sesji Rady Powiatu i mogę powiedzieć o drogach 

powiatowych, ponieważ taka intencja też Radnych była, żeby ta informacja szła dalej. 

Gdzieś tam na stronach Biuletynu Informacji Publicznej możecie państwo dowiedzieć 

się, jak jest skonstruowana sieć dróg związanych z utrzymaniem. Tylko powiem tak 

ogólnie Powiat ma 600 km dróg do utrzymania. W ubiegłym roku wydatkował 2,5 

miliona i Radni i nie byli zadowoleni z jakości utrzymania dróg. Ciągle brakuje 

pieniędzy na koszenie, utwardzanie poboczy, innych rzeczy itd. Dlatego Pan 

Kierownik podjął decyzję, że w tym roku nawet tyle pieniędzy nie zostanie wydanych 

i uwaga - żebyście państwo nie myśleli, że to jest jakiś żart, po prostu mówię, taką 

decyzję i większość, zdecydowana większość, bo wszyscy się na to zgodzili. 

W  czasie, kiedy są oblodzenia... inaczej, kiedy spada śnieg, śnieg zostaje usuwany 

z drogi. To nie znaczy, że droga będzie czarna. Jeśli są oblodzenia, sypane są górki, 

zakręty. Jak jedziecie drogami powiatowymi, to możecie zauważyć, przy drogach są 

drewniane słupki z naklejoną u góry tasiemką taką fluorescencyjną, one mają 

wskazywać, do którego miejsca zostają górki i zakręty sypane. Reszta nie jest 

w ogóle sypana ze względu na ogromne pieniądze. I jeżeli jakiekolwiek drogi mają 

być budowane, a budżet powiatowy jest tak skonstruowany, że ma być 

zrównoważony i za wiele dróg na przyszły rok nie jest budowanych, też jest sytuacja 

trudna. Tak jak powiedział Pan Skarbnik, od kilku lat nie zaciągają długu, tak samo 

jak my, chcą, aby po prostu mieć ten bufor bezpieczeństwa i do chyba 2027 roku 

w ich planach jest też pozbycie się tego długu. I tylko są dwie inwestycje. Pierwsza 

inwestycja to jest budowa przy ośrodku szkolno-wychowawczym internatu, na którą 

udało się pozyskać taką dużą dotację prawie 8 000 000,00 zł. I druga to jest bodajże 

poradnia, rozbudowa poradni. Tam jest jakiś fragment drogi. I nic więcej tak na dobrą 
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sprawę. Tak, żebyście Państwo mieli też świadomość, że wszyscy borykają się 

z tymi samymi problemami. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Moi drodzy, ja chciałbym o czymś powiedzieć. 

Co mnie w ostatnim czasie spotkało i powiem szczerze, bardzo zasmuciło. Bo 

zostało mi zadane pytanie, czy prawdą jest, że Gmina Warlubie musi płacić duże 

rachunki za prąd za naszą świetlicę, a tam się nic nie dzieje. Nie wiedziałem, co mam 

powiedzieć. Mówię, nie wiem. Po prostu nie wiem. Gdzieś tam trochę zasmuciło mnie 

to, bo faktycznie... Może faktycznie nie interesuję się aż tak bardzo tą świetlicą, 

jako Radny, jak powinienem, ale gdzie ja będę tam wtykał swoje trzy grosze do 

czegoś, co funkcjonuje dobrze, gdzie są Panie z Koła Gospodyń i świetlica jest 

czysta, zadbana. To nie są jedenasto-, czy iluś letnie urwisy, które gdzieś tam mogą 

zdewastować. Ale do czego zmierzam? Zmierzam do tego, że zaczynają się takie 

brzydkie plotki, takie brzydkie fake newsy pojawiać i gdzieś to tam bije w reputację 

naszego społeczeństwa, naszej wsi, naszego powiedzmy Sołtysa, Radnego. Nie 

wierzę, że pozostali Radni tutaj siedzący gdzieś tak obok, oprócz Radnych, którzy są 

Sołtysami, gdzieś tam też się aż tak bardzo nie interesują świetlicami sołeckimi 

i życiem w tych świetlicach. Tak że takie coś mnie właśnie spotkało i bardzo 

zasmuciło. A wiem, że Sołtysi na terenie naszej Gminy, wszyscy Sołtysi zarządzają 

powiedzmy świetlicami i wszyscy to robią dobrze. Nigdy nie było żadnych skarg 

powiedzmy od mieszkańców, że gdzieś tam coś tam się zadziało. Jest mi przykro, 

że zaczynają się takie rzeczy, pojawiają się odnośnie naszego Sołectwa w opinii 

publicznej i tak naprawdę nie wiem, co teraz zrobić, żeby nawet takiej hydrze głowę 

uciąć i jak to odkręcić, bo nie wiem, może poprosiłbym Panią Skarbnik, właśnie żeby 

jakieś, nie wiem, zestawienie finansowe przygotować ze wszystkich świetlic, żeby 

gdzieś tam na sesji oficjalnie coś na ten temat powiedzieć. Bo zaczyna się coś po 

prostu w społeczeństwie dziwnego dziać w tej kwestii. 

Sołtys Pani Halina Dittmann: W każdym razie to się ciągnie już od kilku lat. Jest tutaj 

Pani Maria Mazur, która już mi kiedyś o tym mówiła, że są jakieś niedociągnięcia, coś 

się dzieje z naszą świetlicą. Z tego wychodzi i wynika, i ja mam klucz, ja jedyna 

i klucz ma Urząd Gminy. Tak że mamy dwa komplety kluczy. I ja te klucze jutro, 

Panie Wójcie, z honorem, dzisiaj może zdążę wieczorem, my spakujemy wszystkie 

nasze rzeczy, bo teraz to już mnie poniosło. Wszystkie rzeczy zabierzemy, 

rozwiązuję Koło Gospodyń. Jeżeli mamy być społeczeństwem dążącym do kultury, 

do rozwijania się, jakiejś kultury wiejskiej i hołubienia jakichś zasad regionalnych, czy 

podtrzymywania, to jak my możemy takie coś robić, jeżeli my jesteśmy posądzani za 

złodziei, że prąd. Czy ja tam chodzę prać? Czy ja tam chodzę ciasto piec, czy 

cokolwiek? Ta świetlica jest od wyborów zamknięta, tam żywa dusza nie była 

w tej świetlicy. Za korzystanie ze świetlicy Koło Gospodyń ma płacić? Odpłatność ma 

być. Przed chwilą rozmawialiśmy, ustalaliśmy, że 50% uczestniczki koła gospodyń, 

członkinie mają płacić za wynajem świetlicy... 

Pan Wójt Gminy: Nie tak, pani Sołtys. 

Sołtys Pani Halina Dittmann: Jak nie tak? Jak nie? Proszę mi tu wytłumaczyć, niech 

wszyscy słyszą. Musimy konfrontację przeprowadzić. 

Pan Wójt Gminy: Nie, nie. Proszę w ten sposób nie informować społeczeństwa, że 
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Koła Gospodyń Wiejskich na swoją działalność muszą płacić za świetlicę, co jest 

kompletnie nieprawdą. Dlatego, że Koła Gospodyń Wiejskich, jak również inne 

organizacje, mają bezpłatnie. Natomiast jest przyjęta zasada, jeżeli któraś z członkiń 

Koła Gospodyń Wiejskich, albo któraś z członków jakiegoś stowarzyszenia chce 

wynająć świetlicę dla prywatnych celów, ślub, chrzest, imieniny, urodziny i tak dalej, 

to przyjmujemy zasadę, 50% dla takiego członka koła. Mało tego, jeżeli, o tym też 

dzisiaj rozmawialiśmy, że w uzasadnionych przypadkach, jeżeli na przykład członkini 

koła obchodzi swój jubileusz, sama swój, nie dziecka, nie taty, nie męża, na 

uzasadniony wniosek Wójt może zwolnić całkowicie. I to jest dopiero prawdziwa 

odpowiedź. Nie możemy... Słuchajcie, nie możemy... Zdarzały się różne rzeczy. Nie 

możemy na osiemnastki, chrzty, śluby, dawać za darmo. Ludzie kochani! Ktoś musi 

ponieść koszty eksploatacyjne, mało tego, nawet w uzasadnionych przypadkach i to 

mi się parę razy zdarzyło, podejmowałem decyzję o nieodpłatnym przekazaniu 

świetlicy na stypę po pogrzebie zasłużonego jakiegoś obywatela, czy członkini koła. 

Tak było. I to jest prawda. Natomiast nie bardzo teraz rozumiem, o co tu chodzi 

właściwie. O prąd? 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Ja tutaj podzielam Pani zdanie, bo mnie to też 

bardzo przeraziło. Bo zarówno i Pani jest Sołtysem wsi Płochocinek, Sołectwa 

Płochocinek, a ja jestem Radnym Sołectwa Płochocinek. I takie coś uderza gdzieś 

nas oboje. 

Pani Skarbnik Gminy: Pani Sołtys, Panie Radny. W pierwszej kolejności sprawdzimy 

najpierw te informacje i myślę, że to powinno być punktem wyjścia, bo już nie raz 

mieliśmy do czynienia z takimi sytuacjami. A ja ze swojej strony na ten moment 

oczywiście mogę tylko powiedzieć, że nie zwróciłam uwagi, żeby te rachunki były 

jakieś wyższe. Bo też staramy się z Panią Sekretarz kontrolować te rachunki za prąd, 

nawet dla własnej wiedzy. Ale obiecuję, że zaraz po tym, jak informację uzyskamy, to 

zostanie przekazana. Tutaj jeszcze zdążę sprawdzić, kwota 319,00 zł za dwa 

miesiące. 

Radna Pani Maria Mazur: Chciałabym udzielić informacji, że Pani Halina tu 

wspomniała, jak mieliśmy świetlice w Gminnym Ośrodku Kultury, które były wtedy 

pod naszą opieką i faktycznie był pewien okres taki, gdzie było nasilenie rachunków 

za energię elektryczną i myśmy to sprawdzali. Ale to był okres zimowy, kiedy 

naprawdę więcej się używało i one były stosunkowo większe do poprzednich 

miesięcy. Tak że to było sprawdzane. Ale teraz w tej chwili świetlice należą pod 

Urząd Gminy i to musi teraz sprawdzić Pani Skarbnik. 

Sołtys Pani Halina Dittmann: Mam klucz nasz tutaj ze świetlicy. Możemy w tej chwili 

jechać tam. Możemy iść w każdej chwili.  

Sołtys Pan Janusz Adamski: Ja chciałbym poinformować, że w eKurendzie są w tej 

chwili... drogi wyznaczone, nie ma kto odśnieża, ale jest do niego numer telefonu 

i uważam, że to wystarczy. 

Sołtys Pan Sławomir Staniak: Tu była mowa o przystankach i tak dalej. Droga 

powiatowa jest posypana tylko na dwóch zakrętach. Nie jest posypana ani koło 

przystanku, tam u nas koło sklepu, ani... Głównie chodzi tylko o przystanek jeszcze, 

żeby mieć na uwadze po prostu, żeby przystanki od czasu do czasu posypać. Tu 
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w Warlubiu pewnie są, ludzie posypują i tak dalej, ale tak jak u nas w Kruszach, to 

zapomniane nieraz. Po prostu chodzi o to, że jeżeli są opady albo coś, to od czasu 

do czasu przejechać, tam zobaczyć, jak to wygląda. 

Pan Wójt Gminy: Pan Sołtys ma też telefon do Zarządu Dróg Powiatowych, który za 

to odpowiada. Proszę wykonać telefon. 

Sołtys Pan Sławomir Staniak: Dobrze. 

Radna Pani Wanda Wolan: Bardzo prosiłam o dodatkowy zbiornik z piaskiem na ul. 

Szkolnej mniej więcej na odcinku mojego domu. Bo jest piasek tam daleko przy 

poczcie, potem daleko przy szkole. To jest ciężki piasek, mokry i powiem szczerze, 

że nie bardzo sobie z tym radzimy. A nie mamy popiołu, bo palimy gazem. Nie mamy 

czym sypać. 

Kierownik ZUK Pan Mariusz Kosikowski: Sprawa będzie załatwiona. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady LVI 

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1452. 
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